

植物医学

第3卷 第3期

总第15期

2024年6月25日出版

目次

· 研究综述 ·

- R2R3 型 MYB 转录因子调控植物胁迫应答的研究进展 关范圆, 郑语嫣,
米芯雨, 范菁, 王宝纬, 王晓晖 (001)
- 卢旺达农业有害生物防控技术的研究与应用现状 高韩, 张利荷, 刘文媚,
Marguerite Mukangango, 邱宝利 (010)

· 药用植物病虫害防治专题 ·

- 山茺化学成分及杀虫活性研究进展 茆志晴, 黄梦妮, 周雨晨, 陈佳欢 (019)
- 植物免疫诱抗剂“保康灵1号”对白术品质及根腐病抗病性的影响 张敏慧,
范慧艳, 王霏璐, 阮松林, 开国银 (034)
- 基于 BP 神经网络算法的延胡索农药减施增效技术研究 李佳宁, 吴宇炼,
肖朋, 金伟锋, 范慧艳 (043)

· 植物病害与病理 ·

- 甘蓝根肿病菌生理小种鉴定及生物学特性研究 王丹, 唐元满, 赖婷, 魏周玲,
罗雪峰, 况觅, 李姍蓉, 刘翼, 杨亮 (051)
- 烤烟漂浮育苗隐性感染烟苗危害损失研究和防治药剂筛选 何晓冰, 王颢杰,
李俊营, 常栋, 周硕野, 孟颢光, 蒋士君, 崔江宽 (061)
- 6 种杀菌剂对杧果病原真菌的室内毒力测定 杨永利, 李桂珍, 潘宏兵,
李倩, 朱俐遐, 向蕊, 黄丹 (072)

· 植物健康管理 ·

- 柑橘裂果的成因与防治措施探讨 余靖, 李梦, 曹立,
凌丽俐, 彭良志, 淳长品, 付行政 (078)
- 木荷蒿访花昆虫种类及优势种访花规律研究 刘虹伶, 梁辉, 刘国, 余佳敏,
刘东阳, 郭仕平, 邓怀兰, 文光禹, 蒲德强 (086)

**JOURNAL OF SOUTHWEST CHINA
NORMAL UNIVERSITY
(PLANT HEALTH AND MEDICINE)**

Vol. 3 No. 3

Total No. 15

Jun. , 2024

CONTENTS

Research Advance of the Functions of R2R3-MYB Transcription Factors in Plant Response to Biotic and

Abiotic Stresses GUAN Fanyuan, ZHENG Yuyan, MI Xinyu,

FAN Jing, WANG Baowei, WANG Xiaohui (001)

Current Research and Application Status of Agricultural Pest Control in Rwanda GAO Han,

ZHANG Lihe, LIU Wenshan, MARGUERITE Mukangango, QIU Baoli (010)

Research Progress on Chemical Components and Insecticidal Activity of *Piper hancei* Maxim.

..... MAO Zhiqing, HUANG Mengni, ZHOU Yuchen, CHEN Jiahuan (019)

Effects of Plant Immune Inducers ‘Baokangling No. 1’ on Quality and Root Rot Resistance of

Atractylodes macrocephala ZHANG Minhui, FAN Huiyan,

WANG Peilu, RUAN Songlin, KAI Guoying (034)

Study on *Corydalis yanhusuo* Cultivation Techniques of Reducing Application and Increasing Efficiency of

Pesticides Based on Genetic Neural Network Algorithm LI Jianning, WU Yulian,

XIAO Peng, JIN Weifeng, FAN Huiyan (043)

Identification of Physiological Races of Cabbage Clubroot Pathogen and Study of Its Biological Characteristics

..... WANG Dan, TANG Yuanman, LAI Ting,

WEI Zhouling, LUO Xuefeng, KUANG Mi, LI Shanrong, LIU Yi, YANG Liang (051)

Study on the Damage Loss of Tobacco Seedlings by Recessive Infection in Tobacco Float Seedling

Production and Screening of Control Agents HE Xiaobing, WANG Haojie, LI Junying,

CHANG Dong, ZHOU Shuoye, MENG Haoguang, JIANG Shijun, CUI Jiangkuan (061)

Sensitivity Test of *Colletotrichum gloeosporioides* and *Fusarium mangiferae* to 6 Fungicides

..... YANG Yongli, LI Guizhen, PAN Hongbing, LI Qian, ZHU Lixia, XIANG Rui, HUANG Dan (072)

Discussion on the Causes and Prevention Measures of Citrus Fruit Cracking YU Jing, LI Meng,

CAO Li, LING Lili, PENG Liangzhi, CHUN Changpin, FU Xingzheng (078)

Study on Flower Visiting Insects and Rule of Dominant Species in *Argyranthemum frutescens*

..... LIU Hongling, LIANG Hui, LIU Guo, YU Jiamin,

LIU Dongyang, GUO Shiping, DENG Huailan, WEN Guangyu, PU Deqiang (086)